F4 Academy: Esteban Masson takes the first pole of the season
Renowned for its level of competitiveness with numerous nationalities represented and the quality of the training set up by the FFSA Academy, the 2021 French F4 Championship was launched at Nogaro, with a first poleman: Esteban Masson.
Despite the health crisis, the FFSA Academy is staying the course! This new edition of the French F4 Championship has succeeded in bringing together an international field of 16 drivers, attracted by the sporting fairness of the formula, its attractive price and its partnerships that offer the best students a real springboard for their future. As usual, the Championship started on the Paul Armagnac circuit during the Easter Cups organised on April 3rd, 4th and 5th.
A very competitive start
Although the academicians benefited from several private practice sessions on Friday, the Free Practice on Saturday morning gave the first indication of the hierarchy. Under a beautiful blue sky and spring-like weather, Australian Hugh Barter (winner of the 2021 Richard Mille Young Talent Academy) set the fastest lap ahead of Esteban Masson and Owen Tangavelou. The real action began in the afternoon with the much-anticipated Qualifying session, which is always a special moment to deal with, especially when it is a big first for most of these young motorsport hopefuls.
The beginning of the session was favourable to Macéo Capietto, who occupied the top of the hierarchy for several minutes, before seeing Esteban Masson overtake him irresistibly with several consecutive best laps. Very fast, especially in the last two sectors, the FFSA Academy French Junior Karting Champion set the absolute fastest time with 1'26"930. He was the only driver to go under the 1'27 mark.
A double pole for Masson
His opponents did not, however, lose out. After Capietto, Daniel Ligier improved his lap times consistently, quickly followed by Owen Tangavelou, who was 2nd for a few minutes. Despite a quiet start to the session, Hugh Barter began to make steady progress, to the point where he moved up to 2nd place... just two thousandths ahead of Tangavelou! With a lead of more than two seconds, Masson remained untouchable. 
"I am very happy with this first result," said Esteban. "I managed my position on the track and the traffic well. I managed to apply everything we worked on in practice with the FFSA Academy staff and Didier André, my coach. When I saw that I had taken the lead, I pushed even harder in the following laps to improve my times and it paid off."
Esteban Masson will start from pole position in Race 1 on Sunday morning, as well as in Race 3 on Monday morning thanks to his 2nd fastest lap, which was also faster than the other competitors.
Capietto finished his session in 5th position ahead of Ligier and the two best of the five Juniors entered, the Briton Aiden Neate and Swiss Dario Cabanelas. Gaël Julien and Thanapongpan Sutumno, both of whom have done their karting apprenticeships on Asian soil, took the following positions, while Alessandro Giusti, 3rd Junior, completed the top 10 just ahead of Noah Andy.
Continuation of the programme in Nogaro
- Sunday 4th April
10:45-11:10: Race 1
17:10-17:35: Race 2
- Monday 5th April
11:20-11:45: Race 3
F4 Academy: La première pole de la saison pour Esteban Masson
Réputé pour son niveau de compétitivité avec ses nombreuses nationalités représentées et la qualité de la formation mise en place par la FFSA Academy, le Championnat de France F4 2021 a pris son envol à Nogaro, avec un premier poleman: Esteban Masson.
En dépit d’une crise sanitaire toujours bien présente, la FFSA Academy garde le cap ! Pour cette nouvelle édition du Championnat de France F4, elle a réussi à réunir un plateau international riche de 16 pilotes, attirés par l’équité sportive de la formule, son tarif attractif et ses partenariats permettant d’offrir à ses meilleurs élèves un véritable tremplin pour leur avenir. Comme il en a pris l’habitude, le Championnat a débuté sur le circuit Paul Armagnac à l’occasion des Coupes de Pâques organisées les 3, 4 et 5 avril.
Un début de séance très disputé
Si les académiciens ont profité de plusieurs séances d’essais privés le vendredi, les essais libres du samedi matin ont donné une première idée de la hiérarchie. Sous un magnifique ciel bleu et un temps printanier, l’Australien Hugh Barter (vainqueur de la Richard Mille Young Talent Academy 2021) réalisait le meilleur tour devant Esteban Masson et Owen Tangavelou. Les choses sérieuses commençaient réellement l’après-midi avec la très attendue séance de qualification, qui représente toujours un moment spécial à gérer, particulièrement lorsqu’il s’agit d’une grande première pour la plupart de ces jeunes espoirs du sport automobile.
Le début de séance était favorable à Macéo Capietto, qui occupait le haut de la hiérarchie durant plusieurs minutes, avant de voir Esteban Masson le dépasser irrésistiblement au prix de plusieurs meilleurs tours consécutifs. Très rapide, tout spécialement dans les deux derniers secteurs, le Champion de France de Karting Junior FFSA Academy finissait par établir le meilleur temps absolu en 1’26”930. Il sera le seul pilote à passer sous la barre des 1’27.
Une double pole pour Masson
Ses adversaires n’ont pourtant pas démérité. Après Capietto, Daniel Ligier a amélioré ses chronos de manière conséquente, rapidement imité par Owen Tangavelou, deuxième durant quelques minutes. Malgré un début de séance de séance discret, Hugh Barter se mettait à monter en puissance de manière régulière, au point de s’intercaler en deuxième position… deux minuscules millièmes devant Tangavelou ! Avec plus de deuxièmes d’avance, Masson est donc resté intouchable. 
“Je suis très content de ce premier résultat,” avouait Esteban. “J’ai bien géré ma position sur la piste et le trafic. J’ai réussi à mettre en application tout ce qu’on a travaillé aux essais avec le staff de la FFSA Academy et Didier André, mon entraîneur. Quand j’ai vu que j’avais pris la tête du classement, j’ai encore poussé les tours suivants pour améliorer mes chronos et ça a payé.”
Esteban Masson partira en pole position de la Course 1 dimanche matin, ainsi que dans la Course 3 lundi matin grâce à son meilleur 2e tour également plus rapide que ceux des autres concurrents.
Capietto achevait sa séance en 5e position devant Ligier et les deux meilleurs des cinq Juniors engagés, le Britannique Aiden Neate et le Suisse Dario Cabanelas. Ayant tous deux effectué leur apprentissage en karting sur le sol asiatique, Gaël Julien et Thanapongpan Sutumno prenaient les places suivantes, tandis qu’Alessandro Giusti, 3e Junior, complétait le top-10 juste devant Noah Andy.
Suite du programme à Nogaro
• Dimanche 4 avril
10:45-11:10 : Course 1
17:10-17:35 : Course 2
• Lundi 5 avril
11:20-11:45 : Course 3
